
 

 

 

Medlem af Folketinget Kirsten Normann Andersen (SF) har den 3. juli 2020 stillet føl-

gende spørgsmål nr. S 1557 til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 1557: 

”Mener ministeren, at det er ok, at en borger skal vente 2-3 måneder, fra at Medicin-

rådet træffer afgørelse, og til at behandlingen eksekveres i sundhedsvæsenet?” 

 

Svar: 

Jeg kan oplyse, at Medicinrådet udarbejder anbefalinger af, hvilke nye lægemidler 

der skal være mulige standardbehandlinger på landets sygehuse. Et af formålene med 

at oprette Medicirådet var at sikre hurtig og ensartet ibrugtagning af ny medicin på 

tværs af sygehuse og regioner.  

 

Jeg kan yderligere oplyse, at i de tilfælde, hvor der fx er tale om en sjælden sygdom 

med en betydelig kompleksitet i behandlingen, vil det være op til Sundhedsstyrelsen 

at vurdere, om der skal ske en indplacering i specialeplanlægningen, herunder om pa-

tienterne kun bør behandles få steder i landet, fx på sygehuse, der har de fornødne 

lægefaglige kompetencer, herunder både medicinske og kirurgiske kompetencer.  

 

Sundhedsstyrelsens vurdering skal foretages snarest muligt efter anbefalingen fra 

Medicinrådet, så behandlingen kan komme patienterne til gode. Det gælder naturlig-

vis også i den konkrete sag, som er omtalt i artiklen fra Berlingske. 

 

 

Med venlig hilsen 
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